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I brev af 25. november 2016 har udvalget stillet mig følgende spørgsmål: 

 

Spørgsmål nr. 6 (L.nr. 69 - bilag 7) 

 

Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 24. november 2016 fra Anders 

Elkjær Lund, København SV, jf. L 69 - bilag 7. 

 

Svar 

 

Det foreslås med lovforslag L 69 om begrænsning af dobbeltuddannelse, at uddan-

nelses- og forskningsministeren bemyndiges til at fastsætte regler om undtagelse af 

uddannelser fra begrænsningen af dobbeltuddannelse.  

 

Uddannelses- og forskningsministeren vil således med den foreslåede bemyndigel-

se kunne fastlægge, at bestemte videregående uddannelser undtages fra begræns-

ningen af dobbeltuddannelse, når det findes begrundet i samfundsmæssige hensyn. 

Det kunne f.eks. være et særligt arbejdsmarkedsbehov for personer med en bestemt 

uddannelse.  

 

Det anføres i forlængelse heraf i lovforslagets bemærkninger, at ministeren i den 

forbindelse vil anvende konkrete kriterier udarbejdet til dette formål.  

 

Uddannelses- og Forskningsministeriet har i forbindelse med de politiske forhand-

linger, der førte frem til aftalen om begrænsning af dobbeltuddannelse, udarbejdet 

sådanne kriterier. På den baggrund har ministeriet på sin hjemmeside offentlig-

gjort en liste over uddannelser, der forventes undtaget fra begrænsningen af dob-

beltuddannelse, hvis lovforslaget herom vedtages. 

 

Kriterierne, der ligeledes er tilgængelige på ministeriets hjemmeside, indeholder 

blandt andet som betingelse for undtagelse, at uddannelsen ikke er dimensioneret, 

dvs. at uddannelses- og forskningsministeren ikke for den pågældende uddannelse 

har fastsat et årligt maksimalt antal studiepladser i medfør af universitetslovens § 

4, stk. 5.  

 

Jeg forstår henvendelsen fra Anders Elkjær Lund sådan, at han med henvisning til 

oplysninger på Uddannelses- og Forskningsministeriets hjemmeside lægger til 

grund, at medicinuddannelsen ikke er dimensioneret, og at medicinuddannelsen 

efter Anders Elkjær Lunds opfattelse opfylder kriterierne for at blive undtaget fra 

begrænsningen af dobbeltuddannelse.  
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Jeg kan hertil oplyse, at medicinuddannelsen i en lang årrække har været dimensi-

oneret for de universiteter, der udbyder uddannelsen. Det maksimale antal studie-

pladser fastsættes årligt på finansloven.  

 

De oplysninger på Uddannelses- og Forskningsministeriets hjemmeside, som An-

ders Elkjær Lund henviser til, omhandler alene de uddannelser, der fra 2014 er 

blevet dimensioneret på grundlag af den ledighedsbaserede dimensioneringsmodel.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Søren Pind 


